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Afbud: Marianne Horstmann 

 
 

1. Formalia ift mødestart v/Karen Strandhave 

• Opfølgning fra sidste referat  
Er der noget der skal følges op på 

• Godkendelse af dagsorden  
Dagsorden er udsendt før mødet. Seniorrådet kan 
godkende eller supplere den udsendte dagsorden. 

• Valg af ordstyrer til mødet  
 

Beslutning: 

Dagsorden godkendt – Egon Sohnesen valgt som ordstyrer 

 

 
2. Vigtige datoer v/ Karen Strandhave 

Gennemgang af kommende arrangementer i relation til Seniorrå-

det.  

Dato Emne Obs/ 

deltagelse 

10.06.25 

kl. 18.45 

Fremtidens trafik og transport 
Svendborg Rådhus kantine 
Tilmelding 02.06.25 

Alle 

19.08.25 

kl. 17.00 

Orienteringsmøde – Valg til seniorrådet 
i Skallen 

Alle 

10.09.25 Studietur  Alle 

24.09. kl. 

16.00-

19.00 

Ældrepolitisk Vælgermøde 
Aulaen på VUC 

Alle 

 

Indstilling: 

Kommende arrangementer og aftaler herfor drøftes. 

 

Beslutning: 

Drøftet 

 

 

 

 

 

Beslutningsreferat 
- Møde i Seniorrådet 02.06.25 

Svendborg Seniorråd 

Svinget 14 

5700 Svendborg 

 

Tlf. 29 47 96 10 

 

www.svendborg.dk/seniorråd 

 

02.06.25 

 

Svendborg Seniorråd 

Formand Karen Strandhave 

Mobil: 29 47 96 10 

Mail: strandhave@post.tele.dk 

Svendborg Kommune opfordrer alle til at skrive sikkert 

via Digital post. Derfor bør du aldrig sende fortrolige 

personhenførbare oplysninger (CPRnr. helbreds- og 

økonomiske oplysninger) i en almindelig mail. Læs 

mere: https://www.svendborg.dk/om-kommunen/digital-

post-og-selvbetjening 

 

 

https://www.svendborg.dk/om-kommunen/digital-post-og-selvbetjening
https://www.svendborg.dk/om-kommunen/digital-post-og-selvbetjening
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3. Gennemgang af dagsorden til Senior- Social- og Sundhedsud-

valgets møde v/Karen Strandhave 

Dagsorden til Senior- Social- og Sundhedsudvalgets møde drøftes. 

 

Indstilling: 

Seniorrådet drøfter dagsorden til Senior- Social- og Sundhedsud-

valgets møde og afgiver eventuelle høringssvar. 

 

Beslutning: 

Der skrives høringssvar ift følgende punkter 

 

Ift. punkt 2 

Anbefales at der udarbejdes et udvidelsesforslag 

 

Ift. punkt 4 

Alle punkter er vigtige – skal der peget på 3 vil Seniorrådet pege 

på: 

• Socialt udsatte ældre 

• 500.000 til puljen til styrkelse af frivilligt socialt arbejde 

• Tilknytning og tiltrækning 

 

Ift. punkt 10 

Der ønskes ændring ift. tidsplan således der bliver 2 dage mere til 

at få stemmesedlerne ind, så materialet udarbejdes således, at 

stemmesedler skal være modtaget inden optælling 27.11.25 

 

(Valggruppen konsekvens retter datoplan ift. datoer). 

 
 

4. Opfølgning på Repræsentantskabsmøde og konference i Dan-
ske Ældreråd v/ Karen Strandhave 
Seniorrådet har deltaget i repræsentantskabsmøde og konference i 
Danske Ældreråd 
 

Indstilling: 

Seniorrådet udveksler erfaringer og følger op på hvad deltagelsen 

har givet, og om der er noget der skal følges op på ift. dette. 

 

Beslutning: 

Konferencen omhandlede overordnet naturligt Ældrelov og Sund-

hedsreform.  

 

Seniorrådet vurderer der med fordel kan arbejdes videre med: 
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• Næste gang der er årsmøde vil det være hensigtsmæssigt at 
seniorrådet forbereder sig bedre- der skal sættes et punkt på 
dagsordenen inden 

• Opmærksomhed på forebyggelse ift. ældreloven 

• En frivillig koordinator på plejecentrene 

• Fokus på ernæring - relevant at følge op på ernæring ift. bor-
gerne i Svendborg 

• Interessant oplæg med seniorbofællesskaber fra Realdania– se 
slides fra oplægget igennem ift. inspiration 

 

 
5. Studietur 10.09.25 v/ Karen Strandhave 

Forslag fra seniorrådet i Vejle – skal vi ændre det kulturelle indslag 
til at besøge museet ved det gamle Brejning og en cafe i nærheden 
i stedet for Fjordenhus i Vejle? 
 

Indstilling: 

Drøftelse 

 

Beslutning: 

Karen Strandhave ansvarlig for planlægning – og tager de besøg 

med der er muligt. 

 
 

6. Valg til Seniorrådet/Karen Strandhave 
Status på arbejdet med valg til Seniorrådet 
 

Indstilling: 

Seniorrådet drøfter og tager orientering til efterretning. 

 

Beslutning: 

Karen Strandhave orienterede om 

• Vælgermøde på VUC 24.09.25 - der planlægges med æl-
dresagen dd. Der annoncers i dagspressen 

• Majbritt Kjærulff spørger om citta slow sneglen kan komme 
med på folderen til ældrerådsvalget 

 

 

 
 

7. Møder v/Karen Strandhave 
Drøftelse af kommende møder 
 
Indstilling 
Seniorrådet prioriterer og fremkommer med emner til dagsorden til 
kommende møder:  
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Seniorrådsmøde 
 

Emne  Sted 

Fredag 08.08.25 Kommunikations-
center Sydfyn/Be-
søg på plejecenter 

Afventer 

Mandag 01.09.25 Kommunikations-
center Sydfyn/Be-
søg på plejecenter 

Afventer 

Torsdag 18.09.25 Besøg på SOSU-
skolen  

A. P. Møllersvej 39 

Lokale 13 

Obs svært at par-

kere og mødet er 

uden frokost den 

dag 

Fredag 31.10.25 Besøg på plejecen-
ter 

 

Mandag 01.12.25 Julefrokost  

 

Kommende emner til seniorrådsmøder 

• Oplæg fra Kommunikationscenter Sydfyn 

• Besøge plejecentre  

• Digitalisering 

• Frivillige og alternative måder at arbejde med frivillige. Her-
under fokus på det nye plejecenter i Tankefuld. Frivillige. 
Hvad skal de?  Hvordan skal de forsikres? 

• Formændene for nedenstående udvalg inviteres to gange 
på en valgperiode. 

o Plan og lokalsamfund 
o Miljø og teknik 
o Kultur og fritidsudvalget 
o Borger- og arbejdsmarkedsudvalget 

• Input til Impulser på dagsordenen 2 x årligt april og oktober 
 

Indstilling: 

Seniorrådet prioriterer emner/besøg for kommende møder. 

 

Beslutning: 

Drøftet – se ovenstående 

 

 
8. Gensidig orientering.   

Fra Seniorrådets medlemmer 

• Søren Jakobsen: Det regionale ældreråd holder ikke stor-
møde til efteråret pga. valg. Men der afholdes et møde 
01.10.25 for formand og næstformand, med repræsenta-
tion fra Danske Ældreråd, region og kommunal embeds-
mand – Fokus på borgerrepræsentation ift. sundhedsråd 
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• Finn Olsen og Majbritt Kjærulff: Der er fokus på Citta 
Slow, skal det fortsætte? Politisk er det besluttet at fremti-
den debatteres efter valget 

• Margit Lolk: Der er kommet trinbræt på togene fra Odense 
til Svendborg – så der ikke længere er ”hul” mellem tog og 
perron 

• Egon Sohnesen har været til møde med Fynbus – der vil 
på sigt komme ramper i alle busser. Der afholdes Rampe-
dag hvor kørestolsbrugere i rolige omgivelser kan teste 
ramperne. Det fysiske rejsekort udfases – der kommer en 
app i stedet for. Der kan betales kontant og der arbejdes 
videre med kreditkort betaling. Ift. Fleks trafik bliver der 
knudepunkter flere steder.  
 

Fra seniorrådets medlemmer ift dagsordener fra politiske ud-
valg 

• Majbritt Kjærulff og Søren Jakobsen orienterer om Miljø- 
og teknik har vejbelysning på dagsordenen og der forven-
tes afsat økonomi til yderligere vejbelysning 

• Majbritt Kjærulff – Kommuneplan behandles nu politisk 
 
Fra Svendborg Kommune v/ Kirsten Vie 

• Sundhedsreform: Forårsaftale ift økonomi. Svendborg 
Kommune skal aflevere 42,1 mio.  

• Ældrelov – Implementering af godkendt notat 

• Assisterende ledere – De første er ansat 

• Kliniks diætist ansat 7 timer ugentlig til at vejlede på æld-
reområdet 

• Efterårets informations- og inspirationsmøder forventes af-
holdt i november – evt på en dag. 

 

Indstilling: 

Orientering tages til efterretning. 

 

Beslutning: 

Orientering taget til efterretning. 
 

9. Hvad skal videre til pressen/facebook?/alle 

Indstilling: 

Seniorrådet drøfter om der er temaer fra dagens møde der skal 

videreformidles. 

 

Beslutning: 

Der tages intet med videre dd 
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10. Eventuelt/alle 

• Er det permanent der er Trin mellem tog og perron - Karen 
Strandhave skriver til Arriva om det er permanent 

• Fokus på seniorrådsvalg – Til valggruppen - Husk PR delen  
 

11. Evaluering af Seniorrådets arbejde  
Seniorrådet har aftalt evaluering af seniorrådets arbejde. 

Det blev ved sidste møde aftalt, at alle inden mødet laver en selv-

evaluering, hvor de skriver ned, hvad den enkelte har oplevet og 

bedrevet og tænker der er vigtigt i samarbejdet, og hvad seniorrå-

det vil give videre til et kommende Seniorråd. Der skal udarbejdes 

konkrete spørgsmål til evalueringen 

Der er aftalt evaluering af  
1. Resultater  
2. Hvordan er den største indflydelse opnået, f.eks. resultat af 

fokus på både ressourcestærke borgere og deltagelse i ple-
jecenterråd 

3. Seniorrådets arbejdsform 
4. Samarbejdet i seniorrådet 

 

Der foreslås evalueret ud fra følgende spørgsmål: 
1. Hvilke resultater vurderer du er de vigtigste Seniorrådet har 

opnået i denne periode? 
 

2. Hvordan vurderer du det er vigtigt at seniorrådet arbejder, 
for at sikre bedst mulig indflydelse? – kom gerne med flere 
eksempler 

 
3. Hvordan vurderer du, at seniorrådet arbejder bedst for at 

bruge alles kompetencer? 

 
4. Hvad er vigtigt for det gode samarbejde i Seniorrådet?  

Hvordan spiller Seniorrådet hinanden gode? 
Hvordan laver vi den bedste introduktion til et nyt Senior-
råd? 

 

Der samles op på, hvad skal seniorrådet arbejde videre med det 

næste halve år – og tage med i næste valgperiode? 

 

Indstilling: 

Der evalueres og udarbejdes materiale til et kommende Seniorråd 

 

Beslutning: 

Evaluering gennemført 
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Karen Strandhave sammenskriver materialet sammen med Kirsten 

Vie. 
 

 

For referat 02.06.25 

Kirsten Vie 


